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توسط سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی 
پرداخت تمامی هزینه های چکاپ 

سلامت و ارائه خدمات درمانی به 1500 
زن سرپرست خانوار 

 با اجرای طرح ویژه مراقبت سلامت جسمانی، ۱۵۰۰ 
نفر از زنان سرپرســت خانوار و کم برخوردار با هزینه 
سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی تحت چکاپ 
سلامت قرار گرفتند.به گزارش روابط عمومی سازمان 
خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران، با 
عنایت به اهداف شهرداری تهران در حوزه توان افزایی 
زنان سرپرســت خانوار که شامل توانمندسازی فردی، 
خانوادگــی و اجتماعی آنان به خصوص در مناطق کم 
برخوردار شــهر تهران اســت و با توجه به اینکه بهبود 
سلامت جسمانی تاثیر بسزایی در ارتقای کیفیت زندگی 
و توانمندی این افراد دارد، سازمان خدمات و مشارکت 
های اجتماعی نســبت به اجرای طرح چکاپ سلامت 
بانــوان و پرداخت تمامی هزینه هــای این طرح اقدام 
کرد.در این راســتا در فــاز اول که مربوط به ۷ ماه اول 
سال جاری اســت حدود ۱۵۰۰ نفر از زنان سرپرست 
خانوار و کم برخوردار تحت پوشــش شهرداری تهران 
)مراقبت سلامت جسمانی( مورد چکاپ قرار گرفتند.

بر اســاس تفاهمنامه بین سازمان خدمات و مشارکت 
های اجتماعی شــهرداری تهران، اداره کل امور بانوان 
و خانواده معاونت امور اجتماعی و فرهنگی شــهرداری 
تهران، شرکت شهر سالم و اداره کل خزانه داری، تمامی 
هزینه های این طرح توسط سازمان خدمات و مشارکت 
های اجتماعی پرداخت شــد.هدف از اجرای این طرح 
ارتقای وضعیت ســلامت جســمانی و کیفیت زندگی 
زنان سرپرســت خانوار و زنان مناطــق کم برخوردار، 
توانمندسازی فردی و اجتماعی زنان از طریق بهسازی 
و بهبودی سلامت جسمی، حمایت از معیشت زنان با 
ارائه خدمات درمانی رایگان و پیشگیری از بیماری ها 
و بهبود روابط درون خانــواده از طریق بهبود کیفیت 
زندگی زنان به عنوان مراقبان اصلی خانواده بود.گفتنی 
اســت در جریان این طرح، چکاپ کلی سلامت توسط 
پزشک عمومی، ویزیت و غربالگری آزمایش های مربوط 
بــه زنان، آزمایش های عمومــی و تخصصی و بینایی 

سنجی اجرایی شد.

شهردار منطقه یک در نشست با رئیس سازمان 
بازرسی شهرداری تهران: 

تعداد پروژه های احداثی و مستمر در 
شمال تهران افزایش یافته است

بودجه امسال پروژه های احداثی ۲۷۳ درصد و پروژه های 
توسعه محلی ۲۳۲ درصد نسبت به سال گذشته افزایش 
داشته که باعث شده تعداد پروژه های احداثی و مستمر 

نیز افزایش یابد. 
به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه یک، سید 
مهدی صباغ شــهردار این منطقه در بازدید از پروژه ها 
و اقدامات اجرایی در شــمال تهــران که به همراه رضا 
رحمانی رئیس ســازمان بازرسی شــهرداری تهران و 
معاونین این سازمان انجام شد با اعلام خبر فوق افزود: 
از ابتدای طــرح تفصیلی در دهــه ۹۰ تا کنون طرح 
موضوعی یا موضعی در این منطقه تعریف نشــده بود 
ولی امســال طرح تفصیلی این منطقه بررسی و چهار 
طرح موضعی برای محلات شمال تهران در کمیسیون 
ماده ۵ مصوب شد تا رونق ساخت و ساز به این محله ها 

بازگردد.
صباغ رشد ۸۲ درصدی پروانه های صادره ساختمانی و 
رشد ۱۳درصدی درآمدی در ۹ روز گذشته را از اقدامات 
قابــل توجه این منطقه دانســت و ادامــه داد: اجرای 
پروژه های رنگ آمیزی و زیباسازی پل پارک وی، توزیع 
۷۵ هزار تن آســفالت در ســطح معابر، لایروبی کانال 
دارآباد بعد از ۲۰ســال، ساماندهی خیابان شهرداری از 
دستفروشان، جمع آوری ۱۳۴ ون کافه، احداث رفیوژ 
میانی ارتش و رفع ترافیک مقابل دانشــگاه پیام نور و 
ســاماندهی خیابان موحد دانش و بدیعی بخشــی از 
اقدامات منطقه طی ۹ ماه گذشــته بوده است.شهردار 
منطقه یــک از تصویب ۶۸۹ مصوبه طــی ۲۷ بازدید 
انجام شده در یک سال گذشته از این منطقه خبر داد 
و گفت: ۹۰ درصد خروجی های امسال با توجه به نیاز 
و درخواست های شهروندان تعریف و در دست اجرا قرار 
گرفته است.او در پایان برخی از نیازهای این منطقه را 
در حوزه بازرسی مانند افزایش ناگهانی پیام های ۱۳۷ 
پس از بارش باران به دلیل گرفتگی انهار ناشی از خزان 
و تجمع برگ ها، زمانبر بودن پیام های ســاخت و ساز 
غیر مجاز در محلــه گلابدره، کمبود نیروی متخصص 
۱۳۷ در مناطق و نیاز به استخدام کارگران ماهر و تیم 
عملیاتی متخصص برای تخریب ایمن و اصولی ساخت 
و ساز غیر مجاز که نیاز به پیگیری دارد را مطرح کرد.

رئیس سازمان بازرسی شــهرداری تهران نیز هدف از 
بازدیدهای میدانی را بررســی روند اقدامات منطقه و 
نحوه همکاری سازمان بازرسی با حوزه های اجرایی برای 
توســعه کمی و کیفی ارائه خدمات و خدمات رسانی 
مطلوب تر به شــهروندان دانســت.او افزود: دو رویکرد 
اصلی در سازمان بازرســی، نظارت بر اجرای قوانین و 
مقررات و نظارت بر حســن جریان امور است.رحمانی 
خاطر نشان کرد: ماموریت سامانه ۱۳۷ در زیرمجموعه 
سازمان بازرســی، پیگیری امور فوریتی و رسیدگی به 
پیام های مردمی از حیث شــکایت، تقدیر و پیشنهاد 
است.گفتنی اســت در این بازدید که با زیارت آستان 
امامزاده صالح )ع( و قبور مطهر شــهدا آغاز شد، ابتدا 
پروژه ساماندهی خیابان شهرداری، ایمن سازی کانال 
مقصودبیک، احداث پایانه تاکسیرانی ارم، سرای محله 
باغ فردوس، پل پارک وی، بزرگراه صدر، احداث اسکان 
کارگری ناحیه ۹، ایمن ســازی گردنه قوچک، احداث 
مجموعه فرهنگی و ورزشــی قائم، جداره سازی بوکان 
و مجموعه فرهنگی و ورزشی گلابدره رصد و در پایان 
از ساخت و سازهای غیر مجاز محله گلابدره که اخیرا 

تخریب شد، بازدید به عمل آمد.

خبر

انتشار 22هزار و 8۶4 خبر از مدیریت 
شهری اصفهان در ۹ ماه نخست سال

اصفهان – معصومه قاســمی: رئییــس اداره 
ارتباطات و حــوزه برنامه ریزی اداره کل ارتباطات 
و امــور بین الملل شــهرداری اصفهان گفت: در ۹ 
ماه نخســت ســال ۱۴۰۲ تعداد ۲۲ هزار و ۸۶۴ 
خبــر از مدیریت شــهری اصفهــان در جراید و 

خبرگزاری های مختلف منتشر شده است.
محمدحســن مردانی بــا اعلام این خبــر، افزود: 
مطابق با سامانه رصد اخبار شهرداری اصفهان، در 
۹ ماه مشابه در سال ۱۴۰۱ تعداد ۱۷ هزار و ۲۵۲ 
خبر در رسانه ها منتشــر شده که آمار اخبار سال 
جاری در مقایســه با میزان اخبار سال قبل، رشد 

۳۲ درصدی را نشان می دهد.
او شــورای اســلامی شــهر با ۲۴۷۳ خبر، حوزه 
شــهردار بــا ۱۸۸۶ خبر و معاونــت حمل ونقل و 
ترافیــک را با ۱۶۸۲ خبــر پرخبرترین بخش  های 
شــهرداری اصفهان در این ایام برشمرد و تصریح 
کرد: درمیان ســازمان ها، »آتش نشانی و خدمات 
ایمنی«، »فرهنگی، اجتماعی، ورزشی« و »پارک ها 
و فضای سبز« با تعداد اخبار۱۴۴۲، ۱۳۶۲ و ۴۹۰ 

عدد، در صدر تعداد اخبار قرار گرفته اند.
رئیــس اداره ارتباطات و حــوزه برنامه ریزی اداره 
کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری اصفهان 
خاطرنشــان کرد: همچنین در این مدت منطقه ۹ 
بــا ۳۸۸ خبر، منطقه ۵ با ۳۸۱ خبر و منطقه ۲ با 
۲۷۴ خبر، بیشــترین حجم اخبار خبرگزاری ها و 

جراید را به خود اختصاص داده اند.

اولویت نخست بازرسی شرکت ملی 
گاز، مقابله و پیشگیری از فساد است.

اصفهــان – لیلا قاســمی: رییس بازرســی و 
پاسخگویی به شکایات شرکت ملی گاز ایران اعلام 
کرد که پیشــگیری و مقابله با فساد از اولویت های 

اصلی امور بازرسی این شرکت است.
حمیدرضا ملکی، رئیس بازرســی و پاسخگویی به 
شکایات شرکت ملی گاز ایران در نشست مدیران، 
معاونین و روسای ستادی و شهرستان های شرکت 
گاز استان اصفهان که در سالن شهید سلیمانی این 
شرکت برگزار شد، با اشاره به این که مبارزه با فساد 
در تمامی حوزه ها، یکــی از مهم ترین دغدغه های 
کلان نظام جمهوری اســلامی است، اظهار داشت: 
رهبــر معظم انقلاب همواره توصیه های اکیدی در 
این زمینه داشتند؛ ازجمله ابلاغ فرمان ۸ ماده ای 
مبارزه با فساد در سال )۱۳۸۰( و سرفصل عدالت 
و مبارزه با فساد در بیانیه گام دوم انقلاب در سال 

)۱۳۹۷( از جمله این رهنمودها است.
رئیس بازرسی و پاســخگویی به شکایات شرکت 
ملی گاز ایــران ضمن تبییــن و بازخوانی بیانات 
مقام معظــم رهبری در بیانیــه گام دوم انقلاب، 
ســر فصل عدالت و مبارزه با فساد در این بیانیه را 
مرجع اصلی رویکرد جدید امور بازرســی معرفی و 
مهم ترین بخش آن را ضرورت تربیت نیروی مؤمن، 
کاردان و انقلابی و همچنین اصلاح ســاختارهای 

فسادزا در سازمان عنوان کرد.
رئیس بازرسی و پاســخگویی به شکایات شرکت 
ملّی گاز ایران با اشــاره به اینکه ارتقاء ســلامت 
اداری و مبارزه و پیشــگیری با فساد باعث افزایش 
کارآمدی و اثربخشی نظام اداری می شود، تصریح 
کرد: پیشگیری همیشه بهتر از درمان است و امور 
بازرسی برای اثر بخشی خدمتگزاری و پاسخگویی 
کارکنان دولت، برنامه های مدونی در دســتور کار 

قرار داده است.
همچنین مدیر عامل شرکت گاز استان اصفهان با 
اشاره به اینکه وجود سیستم های نظارتی منسجم 
و مدون برای تداوم فعالیت هر ســازمانی ضرورت 
دارد، گفت: قانون مداری، نظارت بیشــتر و... باعث 
افزایش سلامت اداری و کارآمدی ادارات و سازمان 

ها خواهد شد.

30 هزار پیاز گل لاله در میادین، بوستان 
ها و معابر منطقه 3 کاشته شد

 با کاشــت بیش از ۳۰ هزار پیاز گل لاله در میادین 
ونک و محســنی، پارک های ملت و شریعتی، پیاده 
راه خیابان ولیعصر)عــج( و معابر منطقه ۳، در بهار 
۱۴۰۳ شــهروندان شاهد بازگشــایی لاله ها در این 
مکانها هســتند.به گزارش روابط عمومی شهرداری 
منطقه ۳، حسین سیگارودی معاون خدمات شهری 
و محیط زیســت به فرا رسیدن فصل مناسب جهت 
کاشت پیاز لاله  اشاره کرد و ابراز داشت: بهره گیری 
از انواع گل های فصلی، ضمن تاثیرگذاری بر زیبایی 
بصری شهر و افزایش روحیه شهروندان، فضای چشم 
نوازی را در این معابر مهم فراهم خواهد نمود. معاون 
خدمات شهری و محیط زیست شهرداری منطقه ۳، 
لاله را گلی زیبا برشــمرد و اظهار داشت: درصورتی 
که پیاز این گیاه پس از اتمام زمان گلدهی از زمین 
بیرون آورده و در محل مناســب نگهداری شــود تا 
۳ســال مجددا قابل کاشت و اســتفاده خواهد بود.

ســیگارودی افزود: این لاله هــا در رنگهای متنوع 
کاشــته شده و در اوایل بهار ســال آینده به مرحله 

گلدهی خواهد رسید.

خبر

همدلی| مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان منابع 
طبیعــی و آبخیزداری گفــت: تغییرات اقلیمی 
موجب افزایش رویدادهای حدی مانند توفان های 
شدید و خشکســالی پیاپی شده و زنگ خطر را 
به صدا درآورده است. در این شرایط وقت زیادی 
برای اقدامات محکم، قوی و منطقه ای به منظور 

مدیریت توفان های ماسه و گرد و غبار نداریم.
وحید جعفریان افزود: چالش های ناشی از گرد و 
غبار در آسیا کم نبوده است بنابراین کشورهای 
این قاره برای کاهــش این معضل با یکدیگر به 
همکاری پرداخته اند. به عنوان نمونه می توان به 
اقدامات چین و مغولستان همچنین کره جنوبی 
و ژاپن اشــاره کرد علاوه بر آن اخیرا کشورهای 
آسیانه میانه برای مدیریت توفان های گرد و غبار 
رایزنی هایی انجام داده اند. این فعالیت ها تجاربی را 
به همــراه دارد و ایران می تواند از این ظرفیت ها 

بیشتر کند.
وی تاکید کرد: ما بارها از ستاد ملی سیاستگذاری 
و هماهنگی مدیریت پدیده گرد و غبار خواسته ایم 
ایــن ظرفیت ها را ببیند و با مصالح و منافع ملی 
و چارچوب های ملی بســنجد و بررســی کند 
که چگونه می توان از این ظرفیت ها به درســتی 

استفاده کرد.
مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری با بیان اینکه مدیریت توفان های ماسه 
و گرد و غبار یک کار فرامرزی است، تاکید کرد: ما 
باید بتوانیم از چارچوب های الزام آورتری برای کنار 
هم قرار دادن کشورها استفاده و نتایج نشست های 
برگزار شده را بررسی کنیم تا به این نتیجه برسیم 
که آیا نیاز است سیاستگذاری ها در این زمینه را 

اصلاح کنیم یا نه؟
وی اضافه کرد: ما در مقاطعی پیشتاز فعالیت های 
کنوانســیون هایی مثــل کنوانســیون مقابله با 
بیابان زایی در منطقه و قــاره بردیم ولی به نظر 
می رسد که در حال حاضر بحث های  مربوط به 
مدیریت توفان ماسه  و گرد و غبار به صورت جدی 

در کشورهای دیگر دنبال می شود.
جعفریان افزود: حدود یک ماه قبل یکی از مهم ترین 
نشست های مرتبط با مدیریت توفان های ماسه و 
گرد و غبار در چارچوب کمیته ارزیابی کنوانسیون 
مقابله با بیابان زایی در کشور ازبکستان برگزار شد 

و مقالات، گزارش ها و نشســت های متعددی در 
سطوح علمی، سیاستگذاری، برنامه ریزی درباره 
مدیریت این توفان ها در این اجلاس مطرح شد. 
جا داشت کشور ما با یک تیم قوی در حوزه ستاد 
مربوطه جهت استفاده از این ظرفیت برنامه ریزی 

می کرد.
مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری افزود: کشــورهایی مانند عربستان، 
ترکیــه، امارات و عراق برنامه های جامعی در این 
باره تعریف کرده اند، از ظرفیت کنوانســیون ها و 
صندوق های مشترک مثل اکو، شانگهای و بانک 
توسعه اســلامی بهره می برند و تجارب جهانی 
را با برگــزاری کارگاه های مختلف کنار هم قرار 
می دهند. مــا یک مقدار نیازمند چابک ســازی 
برنامه های منطقه ای مدیریت توفان های ماسه و 
گرد و غبار هستیم البته شاید دبیر ستاد مربوطه 

نظرات دیگری داشته باشد.
وی در پاســخ به پرسش ایســنا درباره افزایش 
دیپلماســی ایران در حوزه مدیریت گرد و غبار 
و برگزاری یک اجلاس بین المللی در این زمینه 
در تهران گفت: متولیان برگزاری این نشست باید 
درباره نتایج آن نظر دهند. ما هم مانند بسیاری از 
مطالبه کنندگان، علاقه مند به نتایج عملیاتی این 

نشست هستیم تا بتوانیم به عنوان یکی از اعضای 
ستاد ملی سیاســتگذاری و هماهنگی مدیریت 

پدیده گرد و غبار نقش خود را ایفا کنیم.  
جعفریــان تاکید کرد: تغییــرات اقلیمی مانند 
افزایش رویدادهای حدی مثل توفان های شدید، 
خشکسالی پیاپی زنگ خطر را به صدا در آورده 
اســت. وقت زیادی برای انجام اقدامات محکم، 
قوی و منطقه ای به منظور مدیریت توفان های 
ماسه و گرد و غبار نداریم. بسیاری از کشورهای 
آسیای میانه و جنوب غرب آسیا به این موضوع 
توجه کرده اند و در برنامه های توســعه ای خود 
موضوع مقابله با توفان های ماســه و گرد و غبار 
را لحاظ کرده  و در زمینه اتخاذ سیاســت های 
پشتیبان مانند اقدامات حمایتی و تشویقی برای 
سرمایه گذاری بخش خصوصی و نقش آفرینی 
جوامع محلی در احیای سرزمین اقدامات خوبی 
انجام داده انــد علاوه بر آن مباحــث زیربنایی 
مثل نوع مدیریت کاربری سرزمین مانند حفظ 
حاصلخیزی خــاک، ملاحظات مرتبط با بخش 
کشاورزی، آمایش ســرزمین را در قوانین خود 
بازبینی، با کشــورهای همسایه خود طرح های 
متعددی را در حوزه احیای ســرزمین تعریف و 
هم افزایی جــدی چه در بخش منابع طبیعی و 

چه در بخش کشاورزی و چه در بخش مدیریت 
منابع آب انجام داده اند.

وی اضافه کرد: ما باید تمام تلاش خود را بکنیم 
تا با توجه به ظرفیت های  عظیم و دانش کشور در 
حوزه مدیریت منابع طبیعی و مدیریت سرزمین 
بتوانیم سردمدار تبیین سیاست های منطقه ای 
برای مدیریت توفان های ماسه و گرد و غبار باشیم 
چراکه تحقیقات گسترده ای در این زمینه در ایران 
انجام شده است و تعداد دانشگاه ها، پژوهشگران 
و فارغ التحصیلان این حوزه اصلا قابل مقایسه با 

کشورهای دیگر منطقه نیست.
جعفریان تاکید کرد: لازم است یک آسیب شناسی 
درباره سیاســت های مدیریت گرد و غبار صورت 
بگیرد. سال ۹۶-۱۳۹۵ ستاد ملی سیاستگذاری 
و هماهنگی مدیریت پدیده گرد و غبار راه اندازی 
شده است. بد نیست عملکرد آن را ارزیابی کنیم و 
شاید با بازنگری در آیین نامه و فرایند اجرا ،موازی 
کاری کمتر و اثربخشی فعالیت ها بیشتر شود تا 
بتوانیم بیشــتر در یک قالب سیستم منسجم و 
هماهنگ سیاست های کلی نظام درباره توجه به 
مدیریت پایدار سرزمین و توفان های گرد و غبار 
به عنوان یکی از پیامدهای تخریب ســرزمین را 

دنبال کنیم.

 مدیرکل دفتر امور بیابان سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری خبر داد: 

تشدید تغییرات اقلیمی در جهان

 شــرکت فنی مهندســی رایانوانرژی حکمت پارس تامین 
کننده مجتمع های پتروشیمی و فولادی متفرد مدیر عامل 
شرکت فنی مهندسی رایان انرژی حکمت پارس در رویداد 
جام رسانه امید گفت؛ با مشارکت متخصصان، کار خود رابه 
صورت تخصصی با رویکرد تحقیق و توســعه داخلی بر روی 
سیستم های ایگنیشــن و احتراق صنعتی در مجموعه نفت 
و گاز و پتروشــیمی پارک علم و فــن آوری فارس به عنوان 
یک شــرکت فناور آغاز نمود، در ابتدا موفق به بومی سازی 
سیســتم های ایگنیشن، برنر بوم، دکل حفاری دریایی و فلر 
سکوهای دریایی شده و سپس فعالیت خود را در زمینه های 
 ،)Spark Plug( طراحی و ســاخت انواع شــمع جرقه زن
طراحی و ســاخت انواع کابل های ولتاژ بالا و مقاوم در برابر 
حرارت )High Voltage Ignition cable( و ترانس ها 
 ،)High Voltage Exciter Box( و مدارات جرقــه زن

انواع پایلوت، برنر )Burner, Pilot(، کوره و بویلر گسترش 
داده اســت، او، گفت: با توجه به دانش و تخصص بدســت 
آماده در زمینه سیســتم های ایگنیشن و همچنین آگاهی 
از نیــاز عملیاتی، همکاری و درخواســت کارفرماهای خود 
در مناطــق عملیاتی صنایع نفت و گاز بــا رویکردی کاملا 
علمی و تخصصی به تحقیق، طراحی و ساخت سیستم های 
ایگنیشــن توربین های گاز پرداخته و موفق شده به خوبی 
این قطعات حساس و پرکاربرد را بومی سازی کند و توانسته 
اســت در این زمینه رضایت مندی کارفرمــا را جلب کند. 
متفرد، گفت: مفتخر هستیم اعلام کنیم با توجه به عملکرد 
و مشــابهت این نوع سیستم ها این شرکت توانایی ساخت و 
جایگزینی انواع سیستم های ایگنیشن با تکنولوژی و ساخت 
متفاوت از ســازندگان مختلف شــرکت های خارجی فعال 
در این زمینه را دارا می باشــد و موفق به بومی ســازی انواع 

سیستم های ایگنیشــن و جایگزین تجهیزات ساخته شده 
توســط مطرح ترین کمپانی های سازنده اروپایی و آمریکایی 
شده است. مدیر عامل شرکت فنی مهندسی انرژی حکمت 
پارس گفت: این شرکت اعلام آمادگی خود را برای طراحی 
و ساخت انواع سیستم ایگنیشــن مطابق با نقطه نظرات و 
پیشــنهادات کارشناســان فنی کارفرما و برای هر چه بهتر 
شــدن و رفع عیب ها و مشکلات در سیستم های موجود در 

حال استفاده را اعلام می دارد.

 شرکت فنی مهندسی رایانوانرژی حکمت پارس
 تامین کننده مجتمع های پتروشیمی و فولادی

شــهروندان شــاهرود طی سال های اخیر شــاهد ارتقای 
خدمت رســانی اورژانس و اجرای چندین طرح در زمینه 
اورژانس پیش بیمارســتانی در مجموعه دانشــگاه علوم 
پزشــکی این شــهر بوده اند.اورژانس یکــی از مهمترین 
مسائلی اســت که در کریدور اصلی شــمال شرق کشور 
یعنی استان سمنان، به واسطه تصادفات جاده ای همواره 
مطرح می شــود در ســال های اخیر اقدامــات خوبی در 
حوزه اورژانس پیش بیمارســتانی در مجموعه دانشــگاه 
علوم پزشکی شــاهرود صورت گرفته است.از سوی دیگر 
این دانشــگاه تلاش کرده تا گسترده خدمات رسانی خود 
در حوزه بهداشــت و درمان را وســعت ببخشد در ادامه 
با حسین شیبانی رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شاهرود 
دربــاره مباحث مرتبط با حوزه درمــان و اورژانس پیش 

بیمارستانی در شاهرود و میامی به گفتگو نشستیم.
قبــل از ورود بــه مقوله اورژانس دربــاره عمل حراجی و 

اقدامات حوزه درمان قلب توضیح دهید
در دســتور کار قرار گرفتن انجام عمــل جراحی قلب باز 
بــه روش میکروانوازیــو )کم تهاجمی( یکــی از اقدامات 
مهمی بود که در شــاهرود صورت گرفــت. ما همچنین 
تقویــت بخش آنژیوگرافی - انژیوپلاســتی با حضور عضو 
هیئت علمی تمام وقت جدید را صورت دادیم که می تواند 
اقدامی مهم باشد.تبدیل نحوه ارائه خدمت در بخش های 
جراحی قلب و آنژیوگرافی-آنژیوپلاستی از حالت پاره وقت 
به تمام وقت )از مرداد ماه ۱۴۰۲( و راه اندازی کد ۲۴۷ یا 
همان Primary PCI شامل انجام آنژیوگرافی واستنت 
گذاری در بیمار مبتلا به ســکته حاد قلبی به محض ورود 
به اورژانس که مســتلزم آماده باش کامل تیم اینترونشن 
در کل ایام روز اســت، در بیمارســتان امام حســین )ع( 
کــه تا به حال منجــر به نجات جان بالغ بــر ۱۰۰ بیمار 
شــده از جمله دیگر اقداماتی اســت که صورت داده ایم.

افتتاح آزمایشگاه پلی کلینیک تخصصی دانشگاه از جمله 
دیگر موضوعاتی اســت که می توان به آن اشــاره کرد. ما 
در شــاهرود آزمایشگاه دولتی با پذیرش بیمار آزاد در هر 
ساعتی از روز نداشــتیم مگر در بیمارستان ها که آن هم 
به دلیل اولویت داشتن بیماران بستری اصولاً محدودیت 
پذیرش داشتند.از طرفی محدودیت در تعداد متخصصان 
آسیب شناســی به دلیل فعالیت شأن در آزمایشگاه های 
خودشــان امکان راه اندازی آزمایشگاه جدیدی را نمی داد 
مگر با اســتفاده از متخصصان تک رشــته ای آزمایشگاه 
مثــل ایمونولوژی، باکتری شناســی و… که طبق قانون 
می تواننــد هر چهــار نفر از آنها با هم یک آزمایشــگاه را 
مدیریت کنند لذا به هر دلیل در شــاهرود علیرغم وجود 
هشــت نفر از این همکاران در حوزه آموزشی دانشگاه اما 
از آنها برای این منظور اســتفاده نشده بود خوشبختانه با 
حذف موانع این امکان فراهم و این آزمایشگاه در کلینیک 

ویژه دانشگاه افتتاح شد.
به اقدامات نوآوررانه و تحولی در حوزه معاونت غذا و دارو 

نیز اشاره کنید

خرید یک دستگاه سیر کولاتور برای چهار دستگاه مجهز 
به سیســتم تقطیر موجود در آزمایشگاه به منظور کاهش 
هزینه آب مصرفی و صرفه جویــی در مصرف آب یکی از 
اقدامــات صورت گرفته در این زمینه اســت همچنین با 
توجه به مواد شــیمیایی گوناگــون و آتش زای موجود در 
آزمایشگاه و در راســتای نیل به اهداف پدافند غیر عامل 
از کارشــناس ارشد آموزش ســازمان آتش نشانی دعوت 
به عمل آمد که ایشــان به صورت حضوری در آزمایشگاه 
تئوری حریــق و موارد ایمنی مواد آتش زا و شــیمیایی 
و نحوه کار با خاموش کننده های آتش نشــانی موجود و 

کاربرد هر کدام را آموزش دادند.
با هــدف کاهش مصرف انرژی، مواد و محیط کشــت ها، 
طی جلســه ای بــا واحدهای نظارت و بهداشــت تصمیم 
بــرای مدیریت نمونــه برداری ها گرفته شــد و در زمان 
ثبت نمونه ها در ســامانه( با توجه نتایج آزمون های انجام 
شده در بازه زمانی شــش ماهه در سنوات قبل )برای هر 
نمونه آزمون هایی که بیشــترین عدم انطباق را در سطح 
شهرستان داشــت شناسایی و پیشنهاد شــد نمونه های 
ارســالی بر مبنای کنترل این موارد صورت بگیرد. که این 
عامل بســیار در هدفمندی نمونه هــا و کنترل آلودگی و 
کم شدن نمونه های غیر قابل مصرف در سطح شهرستان 

کمک کرد.خرید و نصــب و راه اندازی یک 
دستگاه HPLC در آزمایشگاه مواد غذایی 
معاونت غــذا و دارو از جمله دیگر اقدامات 
در این زمینه اســت البتــه باید توضیح داد 
که وجود این دســتگاه برای دانشگاه از باب 
سرعت بخشــیدن و افزایش دقت در انجام 
آزمایش های مواد غذایی بسیار حیاتی بوده و 
هست. این دستگاه مدت ها در گمرک مانده 
بود که با پیگیری به عمل آمده تحویل شد.

تجهیز اورژانس شاهرود

گستره خدمت وسیع تر شد


